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2025-03-27 

Protokoll 5/2025 

fört vid Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 27 mars 2025 kl. 18:00-19:45, Cronqvistsalen, 
Astrakangatan 19, Hässelby 
 

Ledamöter Selomon Keleta (S) ersätter Robert Fischer (S) 
Diana Ghafour (S) §§28-35 ersätter Niki Konomi (S) 
Elin Froby (V) ersätter Özlem Körhan (V) 
Lisa Carlsson (S) Ordförande 
Michaela Hollis (KD) Vice ordförande 
Johan Sjölander (S) 
Niki Konomi (S) §§1-27 
Samuel Byström (V) 
Livija Ginters (MP) 
Aras Amin (M) 
Büsra Lina Kocatürk (M) 
Fatima Nur (L) 
Pär Gustavsson (SD) 
Saad Gourrada (C) 
 

Ersättare Anna Hammarström (S) 
Diana Ghafour (S) §§1-27 
Shwan Kareem (MP) 
Ann-Margrete Nilsson (M) 
Julia Gruvin (M) 
Jenny Holking (SD) 
Linn Carlsson-Molife (L) 
Anna Tatarovic Björklund (C) 
 

Övriga närvarande Sarah Fehn Seiler Tjänsteman §31 
Maria Cederberg-Nour Tjänsteman §31 
Vårdnadshavare  §31 
Malin Lejonqvist Nämndsekreterare 
Gunilla Ekstrand Förvaltningschef 
Marie Lissäng Avdelningschef §§1-27 
Jenny Bejker Avdelningschef §§1-27 
Pernilla Eriksson Avdelningschef §§1-27 
Kent Wilfordson Facklig §§1-27 
Daniel Prembäck Tjänsteman §§1-27 
Ellen Forsberg Tjänsteman §§1-27 
Kajsa Malmkvist Eriksson Facklig §§1-27 
 

Justerare Lisa Carlsson, Michaela Hollis 
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Sekreterare Malin Lejonqvist 
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Kvällens tema: Efter skola-aktiviteter, samverkan med 
civilsamhället 
  
På allmänhetens frågestund togs bland annat följande frågor 
upp: 

• En besökare frågar stadsdelsnämnden vad de kan göra åt de 
skenande matpriserna. 

• En besökare påtalar personalbrist och begränsade öppettider 
på mötesplatsen Vistet. 

• En besökare påminner stadsdelsnämnden att de är välkomna 
att besöka Eritreanska föreningen 

  
Mötet har filmats och sänts. Allmänhetens frågestund har inte 
filmats och sänts.Länk till sändningen: 
https://live.mediaflow.com/70NE0PL3T4 
  
 

§ 1 
Mötet öppnas  

Beslut  
Ordförande Lisa Carlsson (S) öppnar dagens möte. 
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§ 2 
Dagordningen godkänns  

Beslut  
Dagordningen godkänns med tillägg av två inkomna skrivelser från 
Kristdemokraterna, Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
Skrivelserna handlar om en sammanhållen kedja för 
arbetsmarknadsinsatser och om lag om missbrukare i vissa fall 
(LVM). Det har också inkommit en skrivelse angående planerat 
HVB-hem i fastigheten Spetskålen 65 i Hässelby. Den är inlämnad 
av Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet, Moderaterna, 
Kristdemokraterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Sverigedemokraterna. 
Skrivelserna tas upp under punkt 27, övriga frågor. 
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§ 3 
Utseende av justerare och tid för justering  

Beslut  
Ordförande Lisa Carlsson (S) och första vice ordförande Michaela 
Hollis (KD) justerar protokollet 2 april 2025 kl 12.00. 
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§ 4 
Förvaltningschefens information  
Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lämnar följande information: 
  

• Den 8 april kl 16.30 högtidlighålls romernas nationaldag på 
Hässelby torg. 

• Den 9 april invigs den gym-container som ska stå i Engelska 
parken under våren och sommaren. 

• De 23 april kl 18-20 är det ett öppet möte på Astrakangatan 
19 kring nattvandring. Där kan man träffa 
förvaltningen,  Nattvandring.nu och erfarna nattvandrare för 
att  information om nattvandring. 

• Den 25 april invigs den upprustade gångbryggan i 
Riddersvik. 

• Det har gjorts ett arbete tillsammans med 
kulturförvaltningen för att få fler barn i Skärholmen, Järva 
och Hässelby-vällingby att åka på kollo. För vår del har det 
redan lett till en ökning av ansökande barn från 616 till 664. 

• För er i stadsdelsnämnden så vill jag påminna om att vårt 
ärendehanteringssystem eDok uppdateras i helgen. Redan nu 
kan man förbereda sig och uppgradera appen till version 
12.1.1 

• Råcksta tas bort från listan över Öppna drogscener. Det är 
ett tydligt bevis på att det arbete som stadsdelsförvaltningen 
startade tillsammans med Lokalpolisområde Vällingby för 
två år sedan har gett resultat. Polisen har regelbundet varit 
på platsen, dels för att vara synliga och arbeta 
brottsförebyggande men även att ha lagfört personer som 
hanterat narkotika. Från stadsdelsförvaltningen har 
fältassistenter arbetat uppsökande på platsen för att upptäcka 
och kunna erbjuda stöd för att lämna ett missbruk. 

• Stadsmiljöenheten rustade upp parken Ådalen för ett par år 
sedan, vilket har haft en positiv effekt på området.  Det är 
också viktigt att komma ihåg att det är ett långsiktigt arbete, 
vi behöver hålla i och hålla ut och det tar tid. 
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Medborgarförslag 
 

§ 5 
Svar på medborgarförslag om träffpunkt och aktiviteter 
för funktionsbegränsade  
HV 2025/55 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I medborgarförslaget efterfrågas om stadsdelsförvaltningen kan 
möjliggöra för personer med funktionsnedsättning att knyta 
kontakter med personer i samma situation. 
 
 
I stadsdelsområdet finns träfflokalen Kompassen som främst vänder 
sig till personer med psykisk funktionsnedsättning. Förvaltningen 
har för avsikt att utveckla verksamheten på Kompassen både 
gällande öppettider och innehåll. 
 
 
För att träffa personer i samma situation hänvisar förvaltningen 
även till de olika intresseorganisationer som finns och deras 
aktiviteter. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/55-7 Svar på medborgarförslag 
• HV 2025/55-6 Medborgarförslag Bortredigerad(1939379) 

(0)_TMP_Bortredigerad 
• HV 2025/55-2 Medborgarförslag 
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§ 6 
Svar på medborgarförslag om att återställa och utveckla 
Hässelbys strandlinje för allmänheten  
HV 2025/131 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I inkommet medborgarförslag framförs önskemål om att skapa en 
mer tillgänglig och attraktiv strandpromenad i Hässelby. 
 
 
 
Stadsdelsförvaltningen har inlett arbetet med att kartlägga 
strandlinjen och möjliga hinder för en sammanhängande promenad. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/131-5 Svar på medborgarförslag om strandlinjen 
• HV 2025/131-4 Medborgarförslag_ Återställ och utveckla 

Hässelbys strandlinje för allmänheten 
bortredigerad(1939415) (0)_TMP_Bortredigerad 

• HV 2025/131-1 Medborgarförslag Återställ och utveckla 
Hässelbys strandlinje för allmänheten 
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Beslutsärenden 
 

§ 7 
Månadsrapport februari 2025  
HV 2025/21 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 
månadsuppföljning februari 2025. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar ett underskott om 0,9 miljoner kronor 
(mnkr) före och en budget i balans efter resultatöverföringar. Ett 
uttag ur fond beräknas till 0,9 mnkr. 
 
 
 
I samband med beslut i kommunstyrelsen har förvaltningen 
beviljats 16,1 mnkr för drift och investeringar. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/21-1 Månadsrapport februari 2025 
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§ 8 
Underlag för budget 2026 med inriktning 2027 och 2028, 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  
HV 2025/172 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner underlag för 
budget 2026 med inriktning 2027 och 2028 och överlämnar det till 
kommunstyrelsen 
 
2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Saad Gourrada 
(C) lämnar ett eget förslag till beslut och föreslår att nämnden ska 
ställa sig bakom det. 
  
Ledamot Pär Gustavsson (SD) ämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Reservation 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Saad Gourrada 
(C) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"Förslag till beslut 
Att  delvis godkänna Underlag för budget 2026 med inriktning för 
2027 och 2028 för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
Att   därutöver anföra 
  
Det finns flera viktiga utvecklingsbehov och strategiska 
prioriteringar för planperioden. Otryggheten är fortsatt en 
överhängande utmaning för stadsdelen. Skola, förskola, 
familjecentral, socialtjänst, idrottsföreningar med flera gör viktiga 
förebyggande insatser i Hässelby-Vällingby. Samarbetet mellan 
skola, socialtjänst och familj måste stärkas. Vi tycker att det är 
viktigt att skolornas idrottslokaler även kan vara öppna på kvällstid, 
som en del i det förebyggande arbetet. Det är även angeläget att 
fortsätta samarbetet med civilsamhället och föräldrar gällande 
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nattvandring. Vi ser att polisen har saknat en viktig 
samarbetspartner när antalet kommunala ordningsvakter har 
minskat. De skulle kunna vara ett mycket viktigt verktyg som 
komplement till polisens arbete för att öka tryggheten i området. 
Många viktiga insatser har gjorts från stadsdelsförvaltningen i 
samarbete med polis och näringsidkare, men mer måste göras för att 
stadsdelen ska upplevas som trygg.   
 
Vi vet att hela 28 procent av invånarna i Hässelby gård har uppgett 
att de vill flytta från vår stadsdel på grund av otrygghet, mycket 
brott och ordningsstörningar. Det har man uppgett i stadens 
trygghetsmätning. I Grimsta är det 24 procent som vill flytta på 
grund av samma anledningar. 
I underlaget för budget 2026 med inriktning för 2027 och 2028 
radar förvaltningen upp flera utmaningar vad gäller tryggheten. Det 
handlar om att minska de socioekonomiska skillnaderna i 
stadsdelens olika områden, om att öka den upplevda tryggheten och 
att öka förtroendet för förvaltningen. I sammanhanget lyfter man 
upp en rad möjligheter för stadsdelen. Det kan säkerligen vara så att 
dessa möjligheter kan påverka tryggheten i Hässelby gård, men det 
måste onekligen till mer än tillgänglighet till naturområden, 
strandbad och utvecklingen av en ny stadsdel för att alla invånare 
ska vilja bo kvar i Hässelby-Vällingby. 
 
Kompetensförsörjningen är avgörande för att stadsdelen ska klara 
sina kärnuppgifter. Hemtjänsten har under en längre tid haft stora 
svårigheter att rekrytera och behålla personal. Förvaltningen skriver 
att behovet av kompetensutveckling i kombination med en låg 
uppräkning av ersättningen till hemtjänsten medför stora 
utmaningar. Det är obegripligt att vänsterstyret, trots hemtjänstens 
stora utmaningar, inte har budgeterat för en högre uppräkning av 
ersättningen till hemtjänsten. 
 
Det är beklämmande men förstås nödvändigt att en av stadsdelens 
parker kommer att behöva saneras eftersom fyllnadsmaterial från 
den tidigare Lövstatippen har använts. Frågan är hur många av 
stadsdelens förskolegårdar, skolgårdar och parker som ska behöva 
saneras från fyllnadsmaterial från Lövstatippen? Miljögifter och 
kemikalier är bevisligen ohälsosamma för människor, djur och 
natur. Vi påtalade under förra året att stadsdelen tillsammans med 
miljöförvaltningen borde tar ett helhetsgrepp över samtliga områden 
i stadsdelen där man vet att miljöfarlig fyllnadsmassa har 
använts.  Det är positivt att förvaltningnen nu skriver att man ser 
behov av en stadsövergripande hantering av markföroreningarna 
både vad gäller kompetens samt budget för saneringar och 
återställandet efter saneringar. 
 
Stadsdelen har gjort en hel del arbete för att öka framkomligheten 
för cyklister och gångtrafikanter. Vi vill återigen uttrycka en viss 
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oro för vad som kan hända med framkomligheten och utsläpp från 
motortrafik när staden planerar för en omfattande nybyggnation i 
vår stadsdel samtidigt som man inte planerar för bättre infrastruktur 
och utökad kollektivtrafik." 
  
Reservation 
ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut 
Att avslå stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 
Att ge stadsdelsförvaltningen i uppdrag att återkomma till 
stadsdelsnämnden med ett underlag för budget 2026 med inriktning 
2027 och 2028 utifrån Sverigedemokraternas skuggbudget 2025. 
Därutöver anföra följande: 
Sverigedemokraterna har i sin skuggbudget för 2025 redogjort för 
våra visioner, mål och inriktningar." 
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§ 9 
Informationsdelning vid beredskapstjänstgöring  

Uppdrag för familjebehandlare under 
beredskapstjänstgöring i projektet Eftervård med hög 
tillgänglighet för unga i riskzon för kriminalitet 
HV 2025/146 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar om och godkänner 
förslaget om informationsdelning mellan familjebehandlare 
tillhörande Hässelby Vällingby och Järva stadsdelsnämnd inom 
ramen för beredskapstjänstgöring i projektet Eftervård med hög 
tillgänglighet för unga i riskzon för kriminalitet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Insatsen Eftervård riktar sig till unga 13-17 år som ska hem efter att 
ha varit placerade i samhällsvård. Syftet är att skapa bra 
förutsättningar för ett återförande till ett socialt fungerande liv 
genom att erbjuda en tillgänglig och flexibel eftervård. 
 
 
 
Insatsen präglas av hög tillgänglighet och personal ska vara lätt att 
nå även efter kontorstid genom att vara i beredskap. 
Beredskapspassen behöver fördelas på flera medarbetare enligt ett 
rullande schema för att tillgodose medarbetares lagstadgade dygns- 
och veckovila. För att tillse tillräcklig bemanning föreslår 
förvaltningen ett gemensamt schema för Hässelby-Vällingby och 
Järva stadsdelsnämnder som medför ett behov av att 
familjebehandlarna inom projektet kan dela sekretessbelagda 
uppgifter om enskilda som berörs av insatsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/146-1 Informationsdelning vid 
beredskapstjänstgöring 
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§ 10 
Regional boendeplan för äldre 2026 med utblick mot 2050  
HV 2025/58 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner region Västerorts 
boendeplan 2025-2050 för äldre avseende de delar som gäller 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadens gemensamma boendeplan är ett underlag för att klara 
behovet av bostäder för äldre på kort och lång sikt. Planens 
huvudsyfte är att säkerställa en trygg boendesituation för 
målgruppen. De regionala planerna är en viktig del av underlaget 
för stadens gemensamma boendeplanering. Utgångspunkten i all 
prioritering av olika åtgärder är att utbudet av boende för äldre är en 
gemensam resurs för hela staden. Konsekvenser för såväl 
stadsdelsnämndsområden som regionen/staden som helhet ska 
beaktas i planeringen. Planen avser år 2026, med utblick mot 2050, 
och utgör underlag till den stadsövergripande boendeplanen som tas 
fram av äldreförvaltningen. Bifogad boendeplan gäller för region 
Västerort där stadsdelsförvaltningarna Hässelby-Vällingby, 
Bromma och Järva ingår. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"För oss liberaler är det viktigt att alla ska kunna forma sitt eget liv, 
och det gäller genom hela livet. Att öka äldre människors 
självständighet och egenmakt är därför en central uppgift i vår 
äldrepolitiker. 
  
Boendeplanen visar att antalet äldre kommer framöver att öka stort i 
region Västerort, och även så i vår stadsdel. Det är viktigt att 
komma ihåg att behoven och önskemålen varierar stort inom denna 
grupp. Många vill bo kvar i sin gamla bostad hela livet och ska 
kunna göra det. Därför behöver vår stadsdel kraftigt förbättra 
hemtjänsten, särskilt vad gäller biståndshandläggningen och 
brukarnas påverkansmöjlighet. 
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Samtidigt behövs en mångfald av bostäder anpassade för årsrika 
både på den vanliga bostadsmarknaden och i form av äldreboenden. 
Vår bild är att förvaltningen, och staden i stort, inte har en 
tillräckligt god bild av hur äldres boendesituation ser ut idag, och 
vilka önskemål stadsdelens äldre har. Till exempel nämns det inget i 
handlingarna inget om de olika privata seniorboenden och vård-och 
omsorgsboenden som finns.  
  
Vi Liberaler vill därför att det görs en omfattande analys av hur 
äldre bor i olika delar av stadsdelen och hur de önskar bo framöver. 
En sådan undersökning kan med fördel genomföras i samarbete 
med pensionärsföreningarna. Det är viktigt att resultaten redovisas 
för varje stadsdelsområde, eftersom vi vet att många äldre vill bo 
kvar i sitt närområde. Det vore förstås bra om undersökningen 
kunde göras på stadsnivå, men vi menar att Hässelby Vällingby 
stadsdelsnämnd skulle kunna gå före med ett pilotprojekt för att få 
fart på resten av staden. 
  
Att kunna välja sitt boende även när man blir äldre är en 
frihetsfråga. Vi är därför oroade över den tendens vi sett under 
många år – att stadens servicehus vansköts till den grad att de till 
slut måste läggas ner. Nu senast gäller det servicehuset Skolörten i 
Hässelby och för ett par år sedan var det Fristad i Bromsten. Därför 
är det viktigt att stadsdelen slår vakt om servicehuset i västerort och 
ser till att hyresvärden uppfyller sina åtaganden. Vi ser också med 
oro på att så många ansökningar om boende i servicehus avslås. Här 
måste de äldres önskemål om gemenskap och stöd väga tyngre. 
  
I Hässelby Vällingby är en stor del av det äldre bostadsbeståndet i 
flerbostadshus flervåningshus utan hiss eller eget radhus/villa . Som 
äldre i ett sådant hus så räcker det inte att beviljas hemtjänst och få 
hjälp att handla. Även äldre människor som inte klarar trapporna 
har rätt att komma ut. Vi 
  
vill understryka vikten av att stadsdelen inte medverkar till att 
hemmet uppfattas som ett fängelse. Det är inte tillräckligt med fler 
hemtjänstbesök. För äldre som upplever sig vara isolerade i en icke 
ändamålsenlig lägenhet kan en lägenhet på ett servicehus göra stor 
skillnad och bidra till ökad livskvalitet.  
  
Slutligen vill vi understryka vikten av skyndsamt påbörja 
planeringen för ett profilboende för personer med demens i tidig 
ålder i västerort, något vi krävt i flera år." 
  
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/58-2 Regional boendeplan för äldre 2026 med 
utblick mot 2050 
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• HV 2025/58-1 Regional boendeplan för äldre 2026 med 
utblick mot 2050 region Västerort 
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§ 11 
Boendeplan för särskilt boende för personer med 
funktionsnedsättning enligt lag om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlag (SoL) 
2025-2035  
HV 2025/59 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner region Västerorts 
boendeplan för särskilt boende för personer med 
funktionsnedsättning enligt LSS och SoL 2025-2035 avseende de 
delar som gäller Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningarna i region Västerort (Bromma, Hässelby-
Vällingby och Järva) har i samarbete tagit fram en boendeplan för 
bostäder med särskild service samt stödboenden för personer med 
funktionsnedsättning för perioden 2025-2035. Regionens 
boendeplan bildar, tillsammans med övriga regioners boendeplaner, 
underlag till den stadsövergripande boendeplanen som tas fram av 
socialförvaltningen. Boendeplanen tas upp för beslut i vardera 
stadsdelsnämnd och överlämnas till socialförvaltningen. 
 
Boendeplanen omfattar bland annat redovisning av befintliga 
boenden, individuella avtal utanför valfrihetssystemet och 
prognoser av behovet av nya bostäder till år 2034. 
 
 
 
Tidplanen för arbetet med boendeplanen förutsätter att 
stadsdelsförvaltningen senast den 14 februari överlämnar 
boendeplanen med ett godkänt kontorsutlåtande till 
socialförvaltningen. Senast den 18 april ska respektive 
stadsdelsnämnds protokollsutdrag överlämnas till 
socialförvaltningen. Boendeplanen samt ett godkänt 
kontorsutlåtande har överlämnats till socialförvaltningen i avvaktan 
på stadsdelsnämndens sammanträde den 27 mars 2024. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 
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• HV 2025/59-3 Boendeplan för särskilt boende för personer 
med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL 2025-2035 

• HV 2025/59-1 Region Västerort boendeplan för särskilt 
boende för personer med funktionsnedsättning enligt LSS 
och SoL 2025-2035 

• HV 2025/59-2 Svecos prognos 2024 Bostad med särskild 
service samt stödboende inom socialpsykiatrin 
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§ 12 
Yttrande gällande Revisionsrapport 5 Att uppmärksamma 
skolfrånvaro  

Revisionsrapport från Stadsrevisionen Dnr: RVK 
2024/104 
HV 2025/118 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd antar yttrandet som sitt eget 
och överlämnar det som svar på revisionsrapporten. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen har granskat hur utbildningsnämnden och 
stadsdelsnämnderna Hässelby-Vällingby och Norra innerstaden 
hanterar skolfrånvaro. Granskningen visar att arbetet i huvudsak 
följer skollagen och kommunfullmäktiges ambitioner men 
identifierar förbättringsområden, särskilt kring samverkan mellan 
skola och socialtjänst samt systemstödet för att dokumentera och 
analysera frånvaro. Stadsdelsförvaltningen instämmer i rapportens 
slutsatser och ser behov av ökad samverkan och att öka kunskapen 
om när socialtjänsten ska kopplas in. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Saad Gourrada 
(C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Vi välkomnar att stadsrevisionen har tittat närmare på hur vår 
stadsdel arbetar med skolfrånvaro. Vi vet att en fungerande 
skolgång är en avgörande skyddsfaktor. Det är positivt att 
stadsrevisonen kan rapportera att vi har goda rutiner för att 
uppmärksamma skolfrånvaron. Revisionskontoret anser emellertid 
att det finns behov av att utveckla samverkan mellan skola och 
socialtjänst för att stärka det förebyggande arbetet. Ambitionen är 
att socialtjänsten ska vara en naturlig del i skolan.  När det handlar 
om skolfrånvao måste samverkan ske i ett tidigare skede än vad den 
gör idag.  Vi anser, precis som revisionen att, det behöver finnas en 
samsyn mellan skolan och socialtjänsten för när frånvaro är 
tillräcklig orsak för att involvera socialtjänsten. Barn  och unga som 
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är frånvarande från skolan lider inte sällan av psykisk ohälsa och 
det är av högsta vikt att dessa barn och unga fångas upp så tidigt 
som möjligt. " 
  
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/118-2 Att uppmärksamma skolfrånvaro 
• HV 2025/118-1 Revisionsrapport nr 5_2024, Att 

uppmärksamma skolfrånvaro 
• HV 2025/118-1.1 Revisionsrapport nr5 2024 Att 

uppmarksamma skolfrånvaro 
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Remisser 
 

§ 13 
Remiss Betänkandet - Ökat uppgiftsutbyte i det 
brottsförebyggande arbetet – skolans och 
socialtjänstens behov  

Dnr KS 2025/136 
HV 2025/82 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd antar yttrandet som svar på 
Remiss Betänkandet - Ökat uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande 
arbetet – skolans och socialtjänstens behov. 
 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig till 
kommunstyrelsen angående utredningen "Ökat uppgiftsutbyte i det 
brottsförebyggande arbetet – skolans och socialtjänstens behov" 
(SOU 2024:87). Av utredningen framgår flertalet förslag på 
förändringar i lagstiftningen för att underlätta informationsutbyte 
mellan skola, socialtjänst och brottsbekämpande myndigheter. 
Syftet är att skapa bättre förutsättningar för brottsförebyggande 
insatser genom att möjliggöra att fler uppgifter delas i relevanta 
sammanhang. Förvaltningen ser positivt på intentionen att förstärka 
samverkan men vill samtidigt lyfta viktiga aspekter kring integritet 
och rättssäkerhet. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M) och ledamot Fatima Nur (L) lämnar följande särskilda 
uttalande: 
  
"Utredningen SOU 2024:87 visar att dagens sekretessregler ibland 
gör det svårt att dela viktig information i tid. Förvaltningen påpekar 
att vi måste balansera informationsdelning med integritetsskydd, 
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vilket utredningen också tar hänsyn till. Det finns med andra ord 
tydliga begränsningar, alltså föreslås tydliga regler där information 
bara ska delas när det verkligen behövs, och när det finns en tydlig 
risk för brott. 
  
Förvaltningen vill ha en tydligare definition av vad som menas med 
"konkreta omständigheter" för att undvika godtyckliga beslut. Det 
är en viktig poäng, men utredningen beskriver redan att information 
bara ska delas när det finns en klar och verklig risk. Det betyder att 
skolor och socialtjänst inte får dela information hur som helst, utan 
att det måste finnas en reell och väldokumenterad risk för 
kriminalitet. Förslagen innebär alltså inte en obegränsad eller 
godtycklig delning av information, utan behov av proportionalitet 
måste vägas in. 
  
Förvaltningen oroar sig för att elever kan bli stämplade om känsliga 
uppgifter följer med vid skolbyten. Men istället för att se det som en 
risk bör vi se fördelarna: om en elev redan har stöd i en skola, kan 
den nya skolan fortsätta hjälpa eleven utan onödiga avbrott. Detta 
skapar trygghet och en bättre skolgång för elever i riskzonen. 
Utredningen betonar att syftet med denna förändring är att 
säkerställa trygghet och studiero, inte att negativt särbehandla 
individer. 
  
Förvaltningen håller med om att samverkan behövs men vill att 
sekretessbrytande regler används med försiktighet. Det är en rimlig 
synpunkt, men vi måste också se till att socialtjänst och skola 
faktiskt får den information de behöver. Annars kan viktiga insatser 
försenas eller utebli helt, vilket i värsta fall kan leda till att unga 
hamnar i kriminalitet. De föreslagna lagändringarna siktar mot att 
betona vikten av informationsutbyte endast när det finns tydliga 
brottsförebyggande skäl. 
  
Förvaltningen är orolig för att unga kan tappa förtroendet för skola 
och socialtjänst om mer information delas. Men tydlig 
kommunikation och klara regler kan istället göra att fler unga får 
förtroende för skola och socialtjänst. Om unga ser att skola och 
socialtjänst arbetar tillsammans för att ge dem rätt stöd, ökar snarare 
möjligheten att fler vågar söka hjälp istället för att avstå. När elever 
och familjer förstår varför information delas och hur den används 
för att hjälpa dem, kan det öka tryggheten istället för att minska den. 
Alltså transparens och tydliga riktlinjer för informationshantering 
kan stärka förtroendet, inte tvärtom." 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/82-2 Svar på remiss av Betänkandet om ökat 
uppgiftsutbyte 

• HV 2025/82-1 Följebrev Betänkandet - Ökat uppgiftsutbyte i 
det brottsförebyggande arbetet - skolans och socialtjä 
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• HV 2025/82-1.1 Remiss - Betänkandet - Ökat uppgiftsutbyte 
i det brottsförebyggande arbetet - skolans och socialtjänstens 
behov (SOU 2024:87) 
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§ 14 
Svar på remiss av funktionsbeskrivning syn- och 
hörselinstruktör  
HV 2025/48 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har bett Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd att 
yttra sig över Remiss av funktionsbeskrivning för syn- och 
hörselinstruktör. 
 
Remissen föreslår en stadsgemensam funktionsbeskrivning där 
syftet med funktionen tydliggjorts samt vilka arbetsuppgifter och 
ansvar som ingår i rollen. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till funktionsbeskrivningen för syn- 
och hörselinstruktör. En gemensam funktionsbeskrivning skapar 
likställighet i funktionen över staden och tydliggör roll, ansvar och 
uppdrag för både medarbetare, ledning och stadens invånare. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/48-2 Svar på remiss av funktionsbeskrivning syn- 
och hörselinstruktör 

• HV 2025/48-1 Följebrev Funktionsbeskrivning syn-och 
hörselinstruktör, KS 2024/1338 

• HV 2025/48-1.1 Framställan - Funktionsbeskrivning syn-och 
hörselinstruktör 

• HV 2025/48-1.2 Tjänsteutlåtande - Funktionsbeskrivning 
syn-och hörselinstruktör 

• HV 2025/48-1.3 Bilaga - Funktionsbeskrivning syn- och 
hörselinstruktör 
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§ 15 
Remiss Stockholms stads program för barns rätt till 
kultur  
HV 2025/76 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens utlåtande till kommunstyrelsen som svar på 
remissen. 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd justerar beslutet omedelbart 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen Stockholms stad fått i 
uppdrag att svara på en remiss angående ett förslag från 
Kulturförvaltningen om ett nytt program för barns rätt till kultur 
vilket ersätter det tidigare programmet Kultur i ögonhöjd. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Saad Gourrada 
(C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Alla barn och unga ska ha möjligheter att skapa och tillgång till 
kulturupplevelser. 
  
Stockholms stads program för barns rätt till kultur ska ge alla barn 
och ungdomar goda möjligheter att upptäcka, uppleva och skapa 
många olika sorters kulturuttryck. Det är bra att det föreslagna 
programmet uppmärksammar vikten av att Stockholms stad blir 
bättre på att inkludera underrepresenterade grupper: Pojkar i alla 
åldrar, äldre barn och ungdomar, barn och ungdomar med 
funktionsnedsättning samt barn och ungdomar som växer upp i 
hushåll med låga inkomster. Vi vill poängtera vikten av 
resurssättning för att staden verkligen ska nå alla barn i olika 
skolklasser att varje skolår kunna genomföra kulturaktiviteter. Detta 
är essentiellt så att programmet blir verklighet och inte en 
papperstiger." 
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Handlingar i ärendet 

• HV 2025/76-2 Svar på remiss om Stockholms stads program 
för barns rätt till kultur 

• HV 2025/76-1.1 Bilaga - Stockholms stads program för 
barns rätt till kultur 

• HV 2025/76-1.2 Bilaga - Barnkonsekvensanalys i arbetet 
med Stockholms stads program för barns rätt till kultur 

• HV 2025/76-1.3 Tjänsteutlåtande - Stockholms stads 
program för barns rätt till kultur 
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§ 16 
Svar på remiss av motion om flyttlots för äldre som vill 
byta bostad  
HV 2025/114 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har bett Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd att 
yttra sig över Remiss av motion om flyttlots för äldre som vill byta 
bostad. 
 
Motionen från Centerpartiet lyfter behov av stödfunktionen flyttlots 
för att underlätta för äldre att flytta till mer anpassade bostäder. 
 
 
 
Äldreomsorgens förebyggande enhet i Hässelby-Vällingby har från 
år 2025 utökats med ytterligare en äldrelots i syfte att öka 
möjligheten för äldre att bland annat få stöd och vägledning i frågor 
gällande bostad och flytt. Förvaltningen anser att det finns behov av 
att ge råd och stöd gällande bostadsfrågor till äldre för att ge dem 
förutsättningar att själva kunna förbereda och planera för sitt 
boende. Förvaltningen anser dock inte att en särskild funktion som 
endast har till uppgift att ge stöd och vägledning vid flytt och byte 
av bostad är nödvändig. Uppgiften bör inte särskiljas utan bör vara 
en naturlig del i äldreomsorgens förebyggande och vägledande 
arbete. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Saad Gourrada (C) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
 
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Reservation 
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Ledamot Saad Gourrada (C) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
"Förslag till beslut 
1. Att tillstyrka motionen i sin helhet 
2. Att därutöver anföra följande 
 
Vi vill börja med att tacka förvaltningen för utlåtandet gällande vår 
motion om flyttlots för äldre som vill byta bostad. Det är givetvis 
glädjande att vår stadsdel, Hässelby-Vällingby, redan har inarbetade 
rutiner och arbetssätt för att möta upp i de svårigheter som äldre kan 
uppleva i planeringen inför och under en flytt till en mer tillgänglig 
bostad. Vi anser även att det mycket möjligt kan vara klokt att 
inkludera dessa arbetsuppgifter under de redan befintliga 
äldrelotsarna så som vår stadsdel har organiserat det. Hur vida det är 
lyckosamt att organisera flyttlotsfunktionen under annan redan 
befintlig funktion skulle den utredning vi föreslår i motionen visa 
på. Samtidigt som det verkar fungera väl i Hässelby-Vällingby så är 
det tydligt att det råder ojämlikhet över stadsdelarna. Vi i 
Centerpartiet tycker inte att din postort ska avgöra vilket stöd du 
som stockholmare kan få och med anledning av detta anser vi att 
motionen bör tillstyrkas." 
  
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/114-2 Svar på remiss om flyttlots för äldre som vill 
byta bostad 

• HV 2025/114-1 Följebrev Motion om flyttlots för äldre som 
vill byta bostad 

• HV 2025/114-1.1 Motion om flyttlots för äldre som vill byta 
bostad 
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§ 17 
Remiss Förslag till avfallsplan för Stockholm 2025-2030  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/823 
HV 2025/117 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
2. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning har svarat på en remiss 
från kommunstyrelsen om förslag till ny avfallsplan för Stockholm 
2025-2030. 
 
 
 
Syftet med avfallsplanen är att redovisa de mål och åtgärder som 
kommunen långsiktigt planerar för, så att avfallets mängd och 
farlighet kan minska. Avfallsplanen ska också innehålla uppgifter 
om allt avfall som uppkommer inom kommunen samt åtgärder för 
att förebygga avfall. 
 
 
 
De föreslagna huvudmålen och delmålen med åtgärder för att nå 
målen kommer att stödja förvaltningens arbete i att långsiktigt 
minska avfallets mängd och farlighet. Delmålen och åtgärderna är 
konkreta och ger en tydlig riktning och prioritering i förvaltningens 
arbete. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Saad Gourrada 
(C) lämnar ett eget förslag till beslut och föreslår att nämnden ska 
ställa sig bakom det. 
 
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
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Reservation 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Saad Gourrada 
(C) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"Förslag till beslut 
  
1. Att delvis tillstyrka förslag till avfallsplan 2025-2030 
2. Att därutöver anföra 
  
Stockholm ska vara ett föredöme vad gäller miljö och klimatarbete 
– både i Sverige och internationellt. Stockholms prognostiseras ha 
drygt en miljon invånare 2030 och avfallsmängden förväntas öka 
totalt sett. Då är det avgörande att Stockholm har en ansvarsfull, 
genomförbar och ambitiös avfallsplan. 
  
Det är av största vikt att avfall både från boende och verksamma i 
staden minskar och tas om hand på ett resurseffektivt sätt. 
Avfallshanteringen ska på ett tidigt stadie vara en självklar del av 
stadens fysiska planering och måste anpassas till människan. Det är 
en förutsättning för att fler stockholmare ska förstå och vilja delta i 
stadens arbete för en bättre miljö inom vatten och avfall. Vi vill 
därför understryka vikten av att sprida information kring stadens 
avfallshantering. Samtidigt som tillsynen för att effektivt motverka 
fusk och nedskräpning måste skärpas. 
  
Kriminalitet inom avfallshanteringen är mycket omfattande och 
smyger sig in i hela systemet och måste därför stoppas på allvar. 
Det undergräver förtroendet för stadens avfallshantering, skapar 
enorma kostnader för sanering och hantering, skadar både klimatet, 
närmiljön och biologisk mångfald samt göder kriminaliteten med 
miljardbelopp varje år. Staden behöver som en del av detta göra 
mycket mer för att förbättra tillsynen och motverka dumpning av 
avfall i naturen, fusk med miljöfarligt material samt skattefusk. Den 
myndighetsgemensamma tillsynen inom avfallsområdet som 
provats i staden måste kraftigt byggas ut och bli mer regel än 
undantag. 
  
Tillsynen vad gäller rivningsavfall behöver också förbättras och 
”big bags” som ligger kvar på gatumark ska snabbare bötfällas och 
transporteras bort. 
  
Från 1 januari 2025 gäller krav på utsortering och separat insamling 
av textilavfall från hushåll och verksamheter. Trots att staden har 
ansvar för att samla in textilavfall finns ännu ingen fungerande 
infrastruktur för denna på plats. Stockholm behöver hitta en 
långsiktig plan för textilåtervinning, men snabbt upprätta stationer 
för dessa. 
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Kapaciteten i Stockholms återvinningscentraler behöver öka, inte 
tvärtom. Det behöver också bli lättare att lämna trädgårdsavfall på 
återvinningscentralerna – bland annat genom en platå där sly och ris 
kan lämnas av. För Stockholmare utan tillgång till bil behöver det 
bli lättare och villigare att frakta bort grovsopor och större avfall till 
återvinningscentralerna. Mer behöver också göras för att förbättra 
skötseln och trivseln i anslutning till stadens återvinningsstationer. 
  
Samtidigt behöver miljöförvaltningen tillsammans med 
kommunstyrelsen trygga att det fortsatt ska vara tillåtet att elda 
privat trädgårdsavfall under specifika veckor under våren och 
hösten. Stockholmare som flyttat in i moderna lägenheter med nya 
avfallskvarnar bör också få dispens att använda dessa. 
  
Vidare vill vi skala upp Stockholms stads arbete med biokol i syfte 
att ta tillvara på till exempel park- och trädgårdsavfall. Den teknik 
som används inom Stockholms stad har utvecklats under ett antal 
år. Sedan 2017 har staden en egen tillverkning av biokol i 
biokolsanläggningen – ett pilotprojekt som började i Högdalen men 
som flyttas till Bromma. Där omvandlas park- och trädgårdsavfall 
till biokol, och i processen får vi förnybar energi (gas) till stadens 
fjärrvärmenät. Biokol har flera fördelar. Det är ett fantastiskt 
jordförbättringsmedel som likt en tvättsvamp håller vatten, näring 
och syre i jorden. Dessutom fungerar det som kolsänka i jorden 
vilket bidrar till en grönare stad och minskar luftens koldioxidnivå 
samt tar hand om förorenat dagvatten från våra gator. 
  
Det är viktigt att återbruket ökar. Därför är det välkommet att detta 
är en marknad som vuxit de senaste åren – både tack vare företag, 
föreningar och att stockholmare generellt gör medvetna val. Det här 
är med andra ord ett område som fungerar väl utan kommunal 
inblandning. 
  
Vi vill avslutningsvis understryka behovet av att avfallshanteringen 
sker så kostnadseffektivt som möjligt. I hög utsträckning handlar 
det om att motverka och bekämpa avfallsbrottsligheten samt 
säkerställa att stockholmarna har tillräckligt god kunskap och högt 
förtroende för avfallshanteringen. Stadens kommunikationsinsatser 
kopplat till avfallshantering behöver därför förbättras och 
effektiviseras." 
  
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Sverigedemokraterna värdesätter en effektiv och 
kostnadsmedveten avfallshantering som bidrar till en ren stadsmiljö 
och en ansvarsfull förvaltning av våra gemensamma resurser. 
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Vi ser positivt på att stadens avfallsplan för 2025–2030 lyfter vikten 
av att minska både avfallsmängden och dess miljöfarlighet. 
Samtidigt vill vi betona att åtgärderna måste vara realistiska och ha 
tydliga ansvarsfördelningar. För oss är det avgörande att planen inte 
leder till orimliga avgiftshöjningar för hushåll och företag. 
Kostnadskontroll är en nyckelfråga för att säkerställa brett folkligt 
stöd och undvika att ekonomiska bördor läggs på redan hårt 
pressade verksamheter och familjer. 
  
Därför anser vi att staden noggrant bör följa upp varje föreslagen 
åtgärd och regelbundet redovisa dess faktiska miljönytta samt 
kostnader. Sverigedemokraterna kommer att fortsätta arbeta för en 
rättvis, transparent och kostnadseffektiv avfallshantering – där 
ambitionen om en renare miljö alltid balanseras mot hänsyn till 
kommuninvånarnas ekonomiska verklighet." 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/117-3 Remiss av Förslag till avfallsplan för 
Stockholm 2025-2030 

• HV 2025/117-1 Följebrev Förslag till avfallsplan för 
Stockholm 2025-2030 

• HV 2025/117-1.3 Bilaga 1. Remissversion av Avfallsplan 
2025-2030 
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§ 18 
Svar på remiss av motion från Centerpartiet om att bättre 
rusta ungdomar för den reguljära arbetsmarknaden  
HV 2025/155 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har ombett Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
att yttra sig över en motion som inkommit till kommunfullmäktige 
från Jonas Naddebo och Johan Kling, båda Centerpartiet. 
Förvaltningen delar ambitionen att feriejobben ska ge ungdomar 
värdefull erfarenhet men betonar vikten av balans mellan utbildande 
insatser och faktisk arbetslivserfarenhet. Då feriejobben omfattar 
begränsad tid anser förvaltningen att en obligatorisk CV-kurs skulle 
minska arbetstiden och motverka syftet med feriejobben. Vidare 
bedöms kravet på personligt brev inte som ändamålsenligt, då 
ansökningsprocessen redan innehåller motiverande frågor. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Saad Gourrada (C) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
 
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Reservation 
Ledamot Saad Gourrada (C) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut:  
Att bifalla motionen 
Att därutöver anföra: 
  
Denna motion från Centerpartiet i Stockholms stad är ett viktigt 
initiativ för att förbättra ungdomars möjligheter att etablera sig på 
arbetsmarknaden. Motionen adresserar flera centrala utmaningar 
och presenterar konkreta förslag som kan göra en verklig skillnad 
för unga stockholmare. 
  
Feriejobbens betydelse: Motionen lyfter på ett utmärkt sätt fram 
feriejobbens avgörande roll för att ge unga en första 
arbetslivserfarenhet. Att ha en "rad på CV:t" är ofta en tröskel som 
kan vara svår att övervinna, och feriejobben ger en möjlighet att 

Sida 33 (53)



 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2025 
 

2025-03-27 

komma över den tröskeln. Detta är särskilt viktigt för ungdomar 
som riskerar utanförskap och kriminalitet. 
  
Kvalitet och meningsfullhet: Motionen betonar vikten av att 
feriejobben håller en hög kvalitet och är meningsfulla för de unga 
som deltar. Det handlar inte bara om att "bocka av" ett mål i 
statistiken, utan om att skapa faktiska kunskaper och erfarenheter 
som rustar ungdomarna för framtida jobb. 
  
Anpassning till arbetsmarknaden: Motionen föreslår att 
ansökningsprocessen för feriejobben ska utvecklas för att efterlikna 
övriga arbetssökningsprocesser, till exempel genom att kräva ett 
personligt brev. Detta är ett mycket rimligt förslag som ger 
ungdomarna handfasta erfarenheter de kan använda i framtida 
jobbsökande. 
  
Inspiration från andra kommuner: Motionen tar upp det goda 
exemplet från Sigtuna kommun, där en CV-kurs är ett obligatoriskt 
steg för att få ta del av de kommunala sommarjobben. Motionen 
föreslår en liknande lösning, men med en klok avvägning: CV-
kursen ska inte vara obligatorisk för att söka feriejobben, men 
däremot ett obligatoriskt moment för de ungdomar som erhållit ett 
feriejobb. Detta säkerställer att tröskeln för att delta i feriejobben 
inte blir för hög, samtidigt som alla som får ett feriejobb får den 
värdefulla kunskapen om hur man skriver ett CV. 
  
Samverkan med civilsamhället: Motionen lyfter fram möjligheten 
att genomföra CV-kurserna i samverkan med andra samhällsaktörer, 
inte minst inom civilsamhället. Detta är ett bra sätt att dra nytta av 
den kompetens och erfarenhet som finns i civilsamhället och att 
skapa en bredare förankring för feriejobben. 
  
Slutsats: Genom att bifalla denna motion kan Stockholms stad ta ett 
viktigt steg för att bättre rusta ungdomar för den reguljära 
arbetsmarknaden. Motionen innehåller konkreta och väl 
genomtänkta förslag som kan göra en verklig skillnad för unga 
stockholmare och bidra till att minska utanförskapet och 
kriminaliteten. Motionen bör därför bifallas." 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/155-2 Svar på remiss av Motion om att bättre rusta 
ungdomar för den reguljära arbetsmarknaden 

• HV 2025/155-1 Remiss av Motion om att bättre rusta 
ungdomar för den reguljära arbetsmarknaden, KS 2025/164 

• HV 2025/155-1.1 Motion om att bättre rusta ungdomar för 
den reguljära arbetsmarknaden 
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§ 19 
Granskningsyttrande över ändring av detaljplan för 
fastigheten Spetskålen 16 i stadsdelen Hässelby villastad  

Remiss av Dp 2024-05904 
HV 2024/682 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som yttrande över planförslaget. 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd förklarar ärendet omedelbart 
justerat. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ändring av detaljplan för fastigheten Spetskålen 16 i stadsdelen 
Hässelby Villastad, Dp 2024-05904, har skickats till Hässelby-
Vällingby stadsdelsförvaltning på plangranskning. 
 
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning, avdelningen för 
verksamhetsstöd och stadsmiljö, har tagit del av rubricerade 
planhandlingar och har ingen erinran mot förslaget. Förvaltningen 
påpekar dock vikten av att bygglov beaktar skalan och gaturummet i 
aktuellt fall, så att tillkommande bebyggelse görs på ett anpassat 
och respektfullt sätt samt att grönyta och uppvuxna träd mot gata i 
möjligaste mån kan bevaras. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2024/682-8 Granskningsyttrande Spetskålen 16 
• HV 2024/682-6 Planbeskrivning 
• HV 2024/682-7 Plankarta 
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Anmälningar och rapporter 
 

§ 20 
Ej verkställda beslut kvartal 4, 2024  
HV 2025/34 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd tar del av förvaltningens 
redovisning av ej verkställda beslut och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Varje kvartal rapporterar förvaltningen till IVO, Inspektionen för 
vård och omsorg, de beslut som tagits av förvaltningen men som 
inte har verkställts inom tre månader. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/34-6 Ej verkställda beslut kvartal 4 2024 
• HV 2025/34-2 Ej verkställda beslut kvartal 4 barn och unga - 

sammanställning 
• HV 2025/34-3 Ej verkställda beslut kvartal 4 beroende och 

relationsvåldsenheten - sammanställning 
• HV 2025/34-4 Ej verkställda beslut kvartal 4 

funktionsnedsättning och socialpsykiatri - sammanställning 
• HV 2025/34-5 Ej verkställda beslut kvartal 4 äldreomsorg - 

sammanställning 
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§ 21 
Skrivelse från Sverigedemokratena om Medborgarkontor 
i Hässelby-Vällingby  

Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna om 
medborgarkontor 
HV 2025/132 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I inkommen skrivelse från Sverigedemokraterna föreslås 
förvaltningen se över behovet av ytterligare ett medborgarkontor 
samt förbättra kommunikation och information om 
medborgarkontoret för att nå ut till de med svag anknytning till 
samhället. 
 
 
 
Förvaltningen ser alltid vidareutveckling av verksamheter som 
viktigt, medborgarservice och medborgarkontoret kommer under 
året bland annat se över planering, utvärdera kommunikationsvägar 
och utveckla verksamhetens uppföljning. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/132-2 Svar på skrivelse från SD om 
medborgarkontor 

• HV 2025/132-1 Skrivelse från (SD) om medborgarkontor 
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§ 22 
Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna om tillgång 
till simhallar i Västerort  
HV 2025/133 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 
som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna inkom 30 januari 2025 med en skrivelse om 
att invånarna inom stadsdelsområdet behöver en samlad och tydlig 
information om tillgången till simhallar, både för allmänheten och 
för idrottsklubbar, under den period som simhallen i Vällingby 
renoveras. 
 
 
 
Fastighetskontoret har tagit fram en kommunikationsplan som en 
del av renoveringsprojektet. Förvaltningens kommunikatörer 
kommer även att samverka med fastighetskontorets och 
idrottsförvaltningens kommunikatörer under projektet. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/133-2 Svar på skrivelse om Simhallar 
• HV 2025/133-1 Skrivelse från (SD) om tillgång till 

simmhallar i Västerort 
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§ 23 
Tjänstemannabeslut fattade på delegation  

Anmälda under tidsperioden 21 januari till 25 februari 
2025 
HV 2025/5 
 

Beslut  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation som anmälts under 
tidsperioden 21 januari till 25 februari 2025 anmäls till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation som anmälts under 
tidsperioden 21 januari till 25 februari 2025 anmäls till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/5-5 Tjänstemannabeslut fattade på delegation 
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§ 24 
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  

Under tidsperioden 21 januari till 25 februari 2025 
HV 2025/4 
 

Beslut  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd avseende 
tidsperioden 21 januari till 25 februari 2025 anmäls till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd avseende 
tidsperioden 21 januari till 25 februari 2025 anmäls till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/4-8 Ärendelista för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

• HV 2025/4-7 Ärendelista 20250121 till 20250225 
 
 
  

Sida 41 (53)



 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2025 
 

2025-03-27 

§ 25 
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
pensionärsråd  

Möte 17 mars 2025 
HV 2025/2 
 

Beslut  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråds 
möte 17 mars 2025 anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
möte 17 mars 2025 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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§ 26 
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnders gemensamma råd för 
funktionshindersfrågor  

10 februari 2025 
HV 2025/3 
 

Beslut  
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnders 
gemensamma råd för funktionshindersfrågor 10 februari 2025 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Bromma och Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnders 
gemensamma råd för funktionshindersfrågor 10 februari 2025 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/3-5 Protokoll från Bromma och Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnders gemensamma råd för 
funktionshindersfrågor 

• HV 2025/3-3 Protokoll råd för funktionshinderfrågor 2025-
02-18 

• HV 2025/3-1 Bilaga 1 Utdrag från Hässelby-Vällingbys 
verksamhetsberättelse 2024 relaterat till program för 
tillgänglighet och delaktighet 

• HV 2025/3-2 Bilaga 2 Utdrag från Brommas 
verksamhetsberättelse 2024 relaterat till program för 
tillgänglighet och delaktighet 

• HV 2025/3-4 Funktionsprogram LSS och SoL 
socialförvaltningen 
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§ 27 
Övriga frågor  

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att skrivelse en 
sammanhållen kedja för arbetsmarknadsinsatser och om lag om 
missbrukare i vissa fall (LVM), båda från Kristdemokraterna, 
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet lämnas till 
förvaltningen för beredning och besvarande. 
  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att skicka skrivelse 
angående planerat HVB-hem i fastigheten Spetskålen 65 i Hässelby 
från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet, Moderaterna, 
Kristdemokraterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Sverigedemokraterna till Inspektionen för vård och omsorg, IVO. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Kristdemokraterna, Moderaterna, liberalerna och 
Centerpartiet lämnar in två skrivelser. Skrivelserna handlar om en 
sammanhållen kedja för arbetsmarknadsinsatser och om lag om 
missbrukare i vissa fall (LVM). 
  
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet, Moderaterna, 
Kristdemokraterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Sverigedemokraterna lämnar in en skrivelse angående planerat 
HVB-hem i fastigheten Spetskålen 65 i Hässelby. 
 
 
Förslag till beslut 
Två skrivelser från Kristdemokraterna, Moderaterna, Liberalerna 
och Centerpartiet tas emot. Skrivelserna handlar om en 
sammanhållen kedja för arbetsmarknadsinsatser och om lag om 
missbrukare i vissa fall (LVM). Ordförande Lisa Carlsson (S) 
föreslår att skrivelserna lämnas till förvaltningen för beredning och 
besvarande. 
  
Skrivelse från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet, 
Moderaterna, Kristdemokraterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Sverigedemokraterna angående planerat HVB-hem i fastigheten 
Spetskålen 65 i Hässelby tas emot. Ordförande Lisa Carlsson (S) 
föreslår att skrivelsen skickas till Inspektionen för vård och omsorg, 
IVO. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt ordförandes förslag. 
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Den slutna delen av sammanträdet 
 

§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  

Protokoll nummer 5 -7 för 2025 
HV 2025/1 
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/150 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/184 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/184-1 Begäran om yttrande om pass enligt Passlag 
(1978:302) 11 a § 
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§ 31 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/183 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/183-1 Begränsningar i umgänge enligt 14 § LVU 
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§ 32 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/173 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/173-1 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 
FB 
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§ 33 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/174 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/174-1 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 
FB 

 
 
  

Sida 51 (53)



 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2025 
 

2025-03-27 

§ 34 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/204 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/204-1 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 
FB 
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§ 35 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/205 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/205-1 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 
FB 
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